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Fonds ter bestrijding van de uithuiszettingen  -  Bekendheid

Op 3 mei 2019 heeft de Vlaamse Regering het besluit goedgekeurd tot instelling van een 
tegemoetkoming aan het OCMW ter bestrijding van de uithuiszettingen. Dit gebeurt via 
het nieuwe Fonds ter bestrijding van de uithuiszettingen. Het fonds geeft een 
tegemoetkoming aan het OCMW dat een huurder met huurachterstal begeleidt.

Het nieuwe Fonds ter bestrijding van de uithuiszettingen is op 1 juni 2020 in werking 
getreden. Naar aanleiding van de coronamaatregelen komen huurachterstallen ontstaan 
vanaf 1 april 2020 in aanmerking.

Gelet op het feit dat de tijdelijke opschorting van uithuiszettingen op 17 juli 2020 afliep 
en uithuiszettingen dus opnieuw mogelijk zijn vanaf 18 juli 2020 en gelet op het feit dat 
het nieuwe Fonds ter bestrijding van de uithuiszettingen vandaag nog steeds 
onvoldoende bekend is bij de betrokkenen en de lokale dienstverlening, heb ik volgende 
vragen.

1. Waarom werd er geen campagne opgezet of werden andere maatregelen genomen 
om de bekendheid van het nieuwe Fonds ter bestrijding van de uithuiszettingen te 
vergroten bij de betrokkenen en bij de lokale dienstverlening?

2. Zal de minister er alsnog op inzetten om de bekendheid van de werking van het 
fonds te verbeteren? Zo ja, welke maatregelen zal de minister hiervoor nemen? En 
binnen welke termijn zal dit uitgevoerd worden? Zo niet, hoe voorkomt de minister 
dat we geconfronteerd worden met een non-take-up, resulterend in uithuiszettingen 
die vermeden hadden kunnen worden?



MATTHIAS DIEPENDAELE
MINISTER VAN FINANCIËN EN BEGROTING, WONEN EN ONROEREND ERFGOED

ANTWOORD 
op vraag nr. 433 van 16 juli 2020
van AN MOERENHOUT

Het Fonds ter bestrijding van de uithuiszettingen (FBU) geeft geen rechtstreekse 
tegemoetkoming aan de burger. Het Fonds geeft een tegemoetkoming aan het OCMW om 
een huurder met huurachterstal te begeleiden, als het OCMW een steunaanvraag ontvangt 
van de huurder en het OCMW het opportuun acht in het betreffende dossier beroep te doen 
op het FBU. Het is de autonome beslissing van het OCMW om al dan niet beroep te doen 
op het FBU. Noch verhuurder, noch huurder kan rechtstreeks aanspraak maken op het 
FBU. Een brede campagne naar de burger toe zou een verkeerde verwachting kunnen 
wekken.

Het Fonds werd verder bekend gemaakt bij en via alle andere betrokken actoren. Zo werd 
er een webinar georganiseerd door het Agentschap Wonen-Vlaanderen in samenwerking 
met de VVSG. Een folder gericht naar de burger werd opgemaakt en verspreid over alle 
vredegerechten van Vlaanderen. Een mailing werd verstuurd naar alle betrokken actoren 
op het terrein (woonwinkels, OCMW’s, huurdersbonden, verhuurdersbonden,…) met de 
melding dat de folder bij mijn administratie kan besteld worden.

Op dit ogenblik zijn er geen bijkomende initiatieven gepland om verder te communiceren 
over het Fonds. Eerst wordt bekeken of voormelde initiatieven voldoende zijn, alvorens 
bijkomende initiatieven te nemen hieromtrent. 


